
Samenvatting voor STAP-consultatie

 Het programmateam Onderwijs en Arbeidsmarkt van de gemeente Helmond is positief over 
dit initiatief.

 Een individueel leer- en ontwikkelbudget i.p.v. fiscale aftrek is een goede stap. Wel denken 
wij dat zo’n budget, ondanks de laagdrempeligheid, vooral hoger opgeleiden in loondienst 
verleidt om aan scholing deel te nemen. Voor zzp’ers blijft het lastig (i.v.m. tijd besteden aan 
scholing betekent derving van inkomsten die je in die tijd niet kunt verdienen) en lager en 
middelbaar opgeleiden zijn zich nog niet altijd genoeg bewust van het belang van scholing 
voor toekomstige ontwikkelingen op de arbeidsmarkt. Bovendien is scholing is vaak 
instrumenteel: men maakt gebruik van scholing wanneer daar een directe aanleiding voor 
bestaat. Werknemers volgen vaak scholing rond het moment dat zij van functie of werkgever 
veranderen en hebben dus eerder een reactieve dan een proactieve leerhouding. (zie ook 
rapport van het SCP ‘grenzen aan een leven lang leren’).

 In het STAP-budget is de rol van de opleider groot. De subsidie aanvrager is dus erg 
afhankelijk van de opleider. Met name bij de vaststelling van rechtmatig gebruik heeft de 
opleider een belangrijke rol. De bewijsstukken moeten namelijk door de opleider worden 
overlegd. Dat vraagt van de opleider een adequate administratie en snel handelen. Als de 
opleider hierin tekort schiet heeft de subsidie-aanvrager (de burger) daar last van.

 Er komen alleen opleidingen in aanmerking die in het scholingsregister zijn vermeld. Staan 
hier ook buitenlandse opleidingen in? Is er aandacht voor buitenlandse opleidingen voor de 
doelgroep? Is dat nodig?

 De mogelijkheid van een gratis adviesgesprek juichen wij toe. Wie gaat hier uitvoering aan 
geven? Het zou onze voorkeur hebben dit bij een lokale partij te beleggen. Bij voorkeur bij 
een publieke partij, Servicepunt Leren & Werken.

 Wij vinden het een goed idee als er een gratis dienstverlening geboden zou kunnen worden 
bij het aanvragen van een subsidie, omdat de subsidie-aanvrager over bepaalde kennis moet 
beschikken (bijvoorbeeld over de eisen waaraan de opleidingen moeten voldoen) en de 
aanvragen binnen vastgestelde tijdvakken moeten plaatsvinden. Dit zou een belemmering 
kunnen vormen voor de doelgroep die bereikt wil worden. Zijn daar ideeën over (op inhoud 
en financieel)? Zou hier uitvoering aan gegeven kunnen worden door organisaties zoals MEE 
/ LEVgroep / Senzer?

 In het voorstel staat geen rol voor de gemeente weggelegd. Ligt deze er wel in het 
uitvoeringsproces of heeft gemeente geen rol?


